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INFORMACE ÚŘADU 
Úřední dny obecního úřadu 

Pondělí a středa   8:00 – 11:00       13:00 – 17:30 

 

Obecní úřad Nová Ves: tel.: 315 765 056, email: info@nova-ves.cz 

Hlášení závad: tel.: 315 765 056,  e-mail: poruchy@nova-ves.cz 

Obecní stráž (24 hodin denně): tel.: 800 456 789 (firma Securitor) 

Městská policie Veltrusy: tel.: 777 919 156, tel.: 777 919 157 

Připomínky, nápady pro zlepšení fungování obce: info@nova-ves.cz 

Zasílání příspěvků do Zpravodaje: zpravodaj@nova-ves.cz 

Facebook: www.facebook.com/NovaVesuMelnika 

Internet: www.nova-ves.cz 
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Vážení čtenáři, spoluobčané, 
sousedé, 

před námi je léto a prázdniny, čeká nás více volných dní, snad si tedy najdete 

chvilku na pročtení našeho Novoveského zpravodaje.  

Obsah je i tentokrát pestrý: ohlížíme se za minulými akcemi, jako byl Rodinný den, 

turistický výlet, návštěva historického mlýna na Vepřku, schůzka a výlety Spolku 

seniorů.  

Zkolaudovali jsme nové dětské hřiště na Vepřku a novou část kanalizace ve Starých 

Ouholicích. Stavba přinesla nová omezení v obci, více se o nich dozvíte                       

i na stránkách zpravodaje, stejně jako novinky kolem stavby a pravidla,                  

jak kanalizaci správně používat. 

Proběhlo pravidelné zasedání zastupitelstva a volby do Evropského parlamentu. 

Můžete si přečíst, jak trávily děti poslední měsíce letošního školního roku ve školce 

a také jak nohejbalisté makali na svém hřišti. 

Před námi je nabité fotbalové léto, miřejovický půlmaraton a další události. 

Pro oživení obsahu zpravodaje a zároveň ukázku dosud živého nářečí i zvyků 

přinášíme povídání paní Josefky Jordánové o zapletačkách, které nám 

zprostředkoval pan Vognič. Letní a podzimní měsíce jsou ideálním obdobím vidět 

zmíněné zapletačky na vlastní oči při návštěvě Jižní Moravy – nejlépe na akcích 

typu každoročního Strážnického  folklorního festivalu (28. - 30. června)  nebo letos 

v Kyjově (16. – 18. srpna) a samozřejmě ve všech podlužáckých obcích při obecních 

a církevních slavnostech, zejména pak při hodech.  

Zajímavé články o klíšťatech a tzv. elektrošmejdech si také nenechte ujít, 

praktických rad není nikdy dost. 

Pomalu se blíží zářijové posvícení, pokud budete mít tip na nějaké zajímavé 

vystoupení (dětí nebo dospělých z různých zájmových kroužků), dejte nám vědět, 

můžeme ho zařadit do programu. Na celém posvícení už pilně pracujeme, abyste    

si tuto tradiční akci mohli pěkně užít. 

Jménem redakce Vám přeji příjemné čtení!  

Bohdana Tobiášková, redakce 

 



INFORMACE ZASTUPITELSTVA 
V pondělí 10. 6. 2019 se sešlo zastupitelstvo obce Nová Ves na svém pravidelném 

zasedání v počtu 7 členů. Přítomni byli: M. Exner, E. Vosmíková, P. Štorek,            

Ing. R. Hakrová, Ing. B. Tobiášková, L. Jansa a J. Malenovská. Omluveni byli:           

M. Pánková, P. Verner. 

Zastupitelstvo na svém zasedání mimo jiné: 

 Vyslechlo zprávu o hospodaření obce v květnu 2019. 

 Schválilo rozpočtové opatření č. 5/2019. 

 Schválilo uzavření smlouvy směnné na směnu obecního pozemku                   

p. č. 1030/11 o výměře 84 m2, vyděleného z pozemku p. č. 1030/3                 

za pozemek soukromého vlastníka p. č. 362/4 o výměře 124 m2, vyděleného 

z pozemku p. č. 362/3, vše v k. ú. Nová Ves u Nelahozevsi. 

 Po projednání vyslovilo nesouhlas s realizací investičního záměru žadatele 

společnosti New Age Solutions s.r.o.  s napojením objektů č. p. 56 a č. p. 45     

v k. ú. Vepřek, část obce Vepřek, obec Nová Ves, na kanalizaci pro veřejnou 

potřebu pro účely ubytovny o kapacitě 70 osob.  

 Schválilo žádost ředitelky MŠ Nová Ves o přesun prostředků ve výši 80 000 Kč 

z rezervního fondu do fondu investic a žádost o svolení zřizovatele 

s nákupem a montáží nového koberce do učebny v hodnotě 79 615 Kč. 

V diskuzi byla projednána následující témata: 

Starosta informoval:  

 o výběrovém řízení na pronájem restaurace. Bude pokračovat stávající 

nájemce. 

 o kolaudaci kanalizace ve Starých Ouholicích, která proběhla bez připomínek.  

 o získání lepší cenové nabídky za pokládku asfaltového recyklátu, obec         

tak významně ušetří.  

  o žádosti občanů v jedné ulici na Vepřku, kteří nechtěli položit na obecní 

komunikaci recyklát. Žádosti bylo vyhověno. 

 o postupu při prodeji pozemků v částech Nová Ves a Nové Ouholice, jejichž 

záměr prodeje se schvaloval na minulém zasedání zastupitelstva. 

 podal podrobné informace z kontrolního dne stavby kanalizace: o začátku 

výstavby kanalizace v Nových Ouholicích, o situaci nově napojených obyvatel 

ve Starých Ouholicích, o kanalizaci ve Vepřku, která je téměř hotová, vyjma 



ČOV, o kanalizaci v Nové Vsi a výstavbě chodníků spojené se 4. etapou 

kanalizace.  

 o výsledku na podání žádosti na komunikaci č. 4 ve Starých Ouholicích - obec 

neobdržela zatím žádnou informaci. 

Zapsala Hana Novotná/ Kompletní zápis naleznete na webových stránkách Nové Vsi 

www.nova-ves.cz - v záložce Dokumenty obce/zápisy ze zasedání zastupitelstva (v levém 

sloupci). Zápis je také k nahlédnutí na Obecním úřadě. 

 

Příští zasedání zastupitelstva bude v pondělí 5. srpna. 
 

PŘÍSPĚVEK NA ŠKOLU V PŘÍRODĚ 
Obec Nová Ves nabízí rodičům příspěvek ve výši 1 000 Kč na dítě na školu 

v přírodě. Své žádosti o příspěvek podávejte na obecním úřadě do 30. 9. 2019. 

Podmínky poskytnutí: Vyplněná žádost o příspěvek (ke stažení na webu obce 

www.nova-ves.cz nebo k vyzvednutí na obecním úřadě), která bude obsahovat 

potvrzení školy o zaplacení a účasti dítěte na škole v přírodě. Dítě a alespoň jeden 

z rodičů musí mít trvalý pobyt v obci Nová Ves. 

Renáta Hakrová, místostarostka 

 

Obec Nová Ves hledá do svého týmu           

nového spolupracovníka 
Volná pozice: Pracovník údržby zeleně  

(Hlavní pracovní poměr, na dobu určitou – s možností prodloužení na dobu 

neurčitou). 

Náplň práce:  Údržba zeleně – sekání křovinořezem, sekačkou, drobná údržba       

a opravy majetku obce, drobné stavební práce, úklid obce. 

Požadujeme: Řidičský průkaz sk. B., zručnost, pozitivní přístup k práci. 

Nástup: 1. 9. 2019  

V případě zájmu o toto pracovní místo zašlete do 31. 7. 2019 životopis            

na email: renata.hakrova@nova-ves.cz nebo ho odevzdejte na obecním úřadě. 

Podrobnější informace na tel. čísle +420 607 094 801. 

Renáta Hakrová, místostarostka 

http://www.nova-ves.cz-/
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ZPRÁVA O HOSPODAŘENÍ  
OBCE V KVĚTNU 2019 

 1. 5. 2019 31. 5. 2019 

BÚ Česká spořitelna 2 731 461,85 Kč 1 551 490,08 Kč 

BÚ ČNB                                              13 428  881,93 Kč 13 535  278,33 Kč 

Pokladna 64 214,00 Kč 47 714,00 Kč 

Celkový stav finančních prostředků obce  16 224 557,78 Kč 15 134 482,41 Kč 

  
 
 

Pokladna výdaje nad 30 000 Kč 

Mzdy 103 109,00 Kč 19. 5. 2019 

   

BÚ výdaje nad 30 000 Kč 

MŠ Nová Ves – příspěvek na provoz 40 100,00 Kč 6. 5. 2019 

Zdravotní pojištění 33 116,00 Kč 6. 5. 2019 

Zálohová daň 52 854,00 Kč 6. 5. 2019 

Sociální pojištění 96 334,00 Kč 7. 5. 2019 

Plat 33 913,00 Kč 7. 5. 2019 

Odměna 78 724,00 Kč 9. 5. 2019 

Dotační management  60 500,00 Kč  9. 5. 2019 

Hřiště Vepřek 395 234,00 Kč  10. 5. 2019 

Výběr hotovosti do pokladny 103 109,00 Kč 10. 5. 2019 

Kanalizace Staré Ouholice vícepráce 138 408,78 Kč 14. 5. 2019 

Svoz odpadu 4/2019 130 612,00 Kč 16. 5. 2019 

Radar Nová Ves 61 547,00 Kč 21. 5. 2019 

Rekonstrukce samoobsluhy Nová Ves 552 324,04 Kč 24. 5. 2019 

Plynový kotel a odkouření samoobsluha 

Nová Ves 71 632,00 Kč 27. 5. 2019 

Technický dozor investora 4/2019 Projekt 

kanalizace  78 614,00 Kč 29. 5. 2019 

Řádné úroky úvěr kanalizace 31 596,63 Kč 31. 5. 2019 

 



Úvěr na projekt Odkanalizování obce Nová Ves 

Sjednaná výše úvěru 25 000 000,00 Kč 

Vyčerpaná částka úvěru 15 288 692,78 Kč 

Zpracovala: Ing. R. Hakrová, místostarostka 

VÝSTAVBA KANALIZACE 
Informace z kontrolního dne 10. 6. 2019 

Staré Ouholice: Proběhla kolaudace stavby – bez připomínek. Občané byli 

dopisem do schránek vyzváni, aby si nechali zkontrolovat jímky, podepsali smlouvy               

a připojili se ke kanalizaci. 

Vepřek: Jsou instalovány všechny domovní jímky a položeny všechny řady i obě 

čerpací stanice. Byl opraven povrch hlavní silnice. Už zbývá pouze dokončení 

stavby ČOV, kolaudace a následně připojení domovních jímek k domům. 

Předpoklad dokončení stavby je v druhé polovině července, kolaudace zhruba 

v srpnu – termín určí vodoprávní úřad MěÚ Kralupy n.V. Vlastníci domů 

s tlakovými přípojkami byli vyzváni k předložení elektrorevizí. 

Nová Ves: Jsou hotové všechny řady (etapa 3 – jižní část) vyjma několika desítek 

metrů proti obecnímu úřadu a spodní ulice. Ve spodní ulici nelze pracovat 

s protlaky vzhledem ke složitému geologickému podloží a nepřesným informacím 

od správců sítí, proto se dělá zhruba 80% výkopy. Ještě chybí zhruba 25 tlakových 

přípojek, na kterých se pracuje. Pokračují práce na ČOV, jsou hotové jímky i stropy. 

Vyjma ČOV by mělo být vše pod zemí hotovo do konce června. Následně budeme 

opravovat komunikace do původního stavu. Řady a přípojky v severní části (etapa 

4) se budou pravděpodobně budovat na podzim nebo v zimě a hlavní řad pod 

silnicí II/608 až společně s opravou silnice II/608 a stavbou chodníků v roce 2020, 

pokud obec i kraj získají dotaci. 

Nové Ouholice: Od 10. 6. 2019 je na cca 2 měsíce uzavřena v Nových Ouholicích 

silnice II/608 kvůli stavbě kanalizace. Objížďka je stanovena přes Uhy a Podhořany. 

Místní se auty ke svým domům dostanou mimo pracovní dobu (8-17 hod.)               

s opatrností s ohledem na materiál, výkopy a stavební stroje. V pracovní době       

se může stát, že budou muset chvilku počkat, ale stále by mělo být možné odjet 

nebo přijet k domu. Pokud by stavba krátkodobě někomu uzavřela vjezd nebo 

nějakou celou uličku, pan stavbyvedoucí Honisch bude osobně občany předem 

obcházet a informovat. K objížďce se vyjadřuji ještě ve zvláštním článku. 



Před montáží každé domovní jímky pan Honisch také kontaktuje každého vlastníka 

nemovitosti a domluví s ním umístění, termín a postup instalace domovní jímky. 

Pan Honisch zodpoví Vaše případné dotazy na telefonu 603 584 642. Ale pokud 

nemáte nic urgentního, prosím vydržte, budete kontaktováni. 

POZOR! Připomínám těm, kteří mají tlakové přípojky, že si musí před instalací 

jímky zajistit na vlastní náklady elektropřípojku pro čerpadlo a dodat na obecní 

úřad elektrorevizi - to může zajistit firma Elektro Polák - telefon 602 405 202.      

Je nejvyšší čas to objednat a realizovat. 

DŮLEŽITÉ KONTAKTY - výstavba kanalizace: 

 Petr Honisch (hlavní stavbyvedoucí) - tel. 603 584 642 

 Ing. Lukáš Počík (technický dozor stavby) - tel. 602 559 396 

 Paní Nováková (montáž čerpací technologie) - tel. 602 354 796  

 Elektro-práce Polák (možnost objednat elektropřípojku) - tel. 602 405 202 

 Výkopové práce Milan Vancl (možnost objednat výkop mezi jímkou a domem)   

- tel. 606 407 831 

 Instalatér Vlastimil Novotný (možnost objednat propojovací potrubí z domu     

do jímky) - tel. 723 601 648 

Zástupci obce pro komunikaci s občany - stavební výbor: 

 Nová Ves - Vladimír Richtr - tel. 605 460 378 

 Nové Ouholice - Jiří Kloda - tel. 734 518 100 

 Staré Ouholice - Jiří Vykus - tel. 736 506 731 

 Vepřek - Roman Civín - tel. 721 822 277 

 předseda stavebního výboru: Ing. Petr Štorek - tel. 608 262 112 

Martin Exner, starosta 

CO DO KANALIZACE NEPATŘÍ? 
V našich obcích probíhá v současné době výstavba kanalizačních přípojek.  

Kanalizace má oproti septikům a žumpám nesporné výhody, proto bylo 

rozhodnuto o její nákladné realizaci, která byla podpořena dotacemi Evropské 

unie. 

Používání kanalizace má ovšem svá specifika a pravidla a jejich nedodržení může 

ovlivnit nejen náklady na provoz a tím i cenu stočného, ale může vést                        

i k havarijnímu stavu, který si vyžádá další mimořádné investice. 



Čističky odpadních vod, kterými je kanalizační řad zakončen, jsou poměrně 

choulostivá zařízení. Některé odpadní produkty zpracovat neumějí, i kdybychom    

si to přáli sebevíc. Splaškové vody pro ně nepředstavují žádnou zátěž, k jejich 

čištění jsou určené, problém nastane, pokud se v domácnosti zbavíme něčeho,     

co do kanalizace nepatří. 

O tomto tématu se nyní hodně mluví, 

existuje nespočet článků a televizních 

pořadů na dané téma. Přesto zaměstnanci 

čistíren odpadních vod nacházejí v jejich 

útrobách voňavé poklady, např.                   

i v podobě uhynulých zvířat.  

Zanesení nežádoucími věcmi může vést 

dokonce    až k zastavení a poškození 

čerpadel. Následky mohou být velmi 

nepříjemné, může dojít ke vzdouvání 

splašků nejen v kanalizaci, ale také 

v domovních přípojkách a v některých 

případech může dojít i k proniknutí 

splašků do povrchových toků, příkopů.  

Je úplně jedno, zda máte kanalizační 

přípojku gravitační či tlakovou, rozdíl        

je pouze v místě, kde se čerpadlo poškodí, 

tedy “kdo ten malér zaplatí”. Pokud máte 

přípojku tlakovou, budete muset sáhnout 

do své vlastní kapsy, velmi 

pravděpodobně si totiž zlikvidujete své vlastní čerpadlo. Pokud vlhčené kapesníčky 

doputují dál, budeme se o náklady dělit všichni, kteří jsme na kanalizaci připojeni. 

/Na fotografii vidíte množství vlhčených ubrousků zachycených za jeden týden      

ve Starých Ouholicích./ 

Malý výčet toho, co do kanalizace nepatří: 

 jednorázové pleny, 

 kosmetické a odličovací ubrousky, 

 tampony, 

 vatičky na čištění uší - tzv. “uchošťoury”, atd. 



Tyto produkty všedního dne, které jsou součástí našich hygienických návyků, 

mohou kanalizaci ucpat. Zachycují se v potrubí, mohou poškodit čerpací stanice     

a celkově představují náročnou likvidaci v čistírně odpadních vod. Kam tedy patří? 

Do směsného odpadu, laicky řečeno – do koše. 

Do kanalizace také nepatří:  

 zbytky jídel, 

 zbytky ovoce a zeleniny nebo rozmělněné zbytky z kuchyňských drtičů 

odpadu. 

Patří samozřejmě do kontejnerů na bioodpad, pokud jej nemáte, tak na kompost.  

Problémem mohou být i drtiče kuchyňských odpadků. Používání drtičů je možné, 

vnitřní kanalizace z objektu však musí být připojena na kanalizaci pro veřejnou 

potřebu přes odlučovací zařízení, na kterém se zachytí odpady, které do sítě 

nepatří. Zachycené látky se pak zpracovávají jako odpady dle jejich typu. 

Přítomnost potravinového odpadu a zbytků jídel v kanalizaci je také snadným 

zdrojem potravy pro hlodavce. 

Velký problém může způsobit i nesprávná likvidace tuků a olejů (fritovacích, zbytků 

tuků po smažení, motorových olejů…). Z tuku se vytvoří hrudky, které na sebe 

postupně nabalují další příměsi, ty ucpávají kanalizační čerpadla, obalují sondy 

ovládající jejich chod a zastavují je. Tuhé nánosy brání volnému průtoku odpadní 

vody a jejich odstraňování je velmi náročné. Tuky bychom měli přelít do plastových 

lahví a odnést do kontejneru na tuky a oleje, motorové oleje odevzdat jako tříděný 

odpad ve sběrném dvoře.  

Pozor též na staré barvy, ředidla, lepidla a domácí nebo zahradní chemii.               

Ty mohou v kanalizaci vytvořit prostředí, které ohrožuje nejen bakterie čistící 

odpadní vodu, ale i zdraví pracovníků údržby. Patří do sběrných dvorů (tuky,        

ne pracovníci údržby), infekční a radioaktivní látky likvidují speciální firmy, které 

k tomu mají oprávnění.  

A jak se likvidují nepotřebné a staré léky? V každé lékárně jsou speciální boxy,       

kde můžete anonymně vhodit ty léky, které již nebudete užívat. Je to žádoucí 

zejména z toho důvodu, že léky, které by se odpadní vodou dostaly zpět do volné 

přírody, ovlivňují život rostlin a živočichů, se kterými přicházíme díky 

potravinovému řetězci opětovně do styku. Vánoční kapr na angíny netrpí,            

ale nedobrovolně se, chudák, stravuje i antibiotiky, která jsou rozpuštěna ve vodě. 

A nám se může časem stát, že začneme být vůči těmto látkám rezistentní, tedy       



že běžně účinné léky přestanou fungovat. A co teprve hormonální antikoncepční 

pilulky? Kapr si svůj potěr užije, ovšem co my? Raději nedomýšlet ... 

A nemocné akvarijní rybičky? Je mnoho “akvaristů”, kteří rybího jedince na konci 

jeho sil s klidným svědomím spláchnou zaživa do záchodu. Je to velmi nehumánní 

počin, nehledě na to, že oblíbený malý NEMO si jistě zaslouží milosrdnější konec 

než poslední cestu lemovanou nestravitelnými zbytky našich útrob. I kdybychom 

do textu vložili slova “čemuž předcházela rána paličkou”, nemocná ryba prostě     

do vody nepatří, a to ze stejného důvodu jako léky - ostatním živočichům to nedělá 

dobře. 

Běžný komunální odpad jsme se naučili již třídit, o čemž svědčí množství barevných 

popelnic před našimi domy. Časem se v nás tento pocit zodpovědnosti určitě 

rozšíří i o nová pravidla, související s vodou, která nám dává život, se kterou 

musíme šetřit, snažit se ji vracet zpět do přírody, aby byla k užitku nám všem        

co nejdéle.  

Na závěr si dovolím použít slogan prezentovaný žákům základních škol: “ Toaleta 

není odpadkový koš, to fakt nevyčistíš!“ Pozměnila bych to na: “ Vyčistíš, ale bude 

tě to/nás dost stát”. 

S přáním hezkého dne Helena Civínová /informační výbor/ 

STAROSTA OBCE INFORMUJE 
Uzavření silnice Nové Ouholice a objížďka 

Nezbytné uzavření hlavní silnice II/608 v Nových Ouholicích kvůli stavbě kanalizace 

je pro řidiče samozřejmě nepříjemné. Objížďka je stanovena přes Uhy                      

a Podhořany, ale bylo nám jasné, že určitá část řidičů pojede přes Vepřek a Staré 

Ouholice. Proto jsme chtěli udělat uzavření této trasy pro tranzit na způsob 

„Průjezd zakázán“, ale bohužel policie toto řešení nepovolila. 

Je třeba říci, že vedení objížďky a dopravní značení zařizuje stavba, navrhuje 

dopravní inženýr, schvaluje policie a stanovuje odbor dopravy MěÚ Kralupy n. V. 

Policie nedovolila žádným způsobem trasu přes Vepřek a Staré Ouholice omezit 

nebo uzavřít. My jako obec nemáme žádnou pravomoc někam dávat značky. 

Požádal jsem proto naši (veltruskou) obecní policii, obecní stráž, aby ve spolupráci 

se státní policií alespoň umravňovali bezohledné řidiče a celkově vyžadovali 

respektování dopravního značení. 



Místní řidiče také prosím, aby při projíždění přes Vepřek a Staré Ouholice jezdili 

pomalu a ohleduplně. Osobně si myslím, že pokud tam potkáte autobus nebo 

náklaďák, tak oblízdná trasa přes Uhy nemusí být pomalejší. Zcela jistě                    

je bezpečnější a je jistější, že se tam nezaseknete. Takže z Nové Vsi do Kralup           

a naopak bych doporučoval jezdit tudy. Je jasné, že z Nových Ouholic, Vepřku         

a Starých Ouholic je to snazší přes Vepřek a Staré Ouholice. Ale znovu prosím, 

nespěchejte, buďte ohleduplní a ty dva měsíce to vydržme.  

Je mi smutno, když vidím, kolik řidičů (včetně kamionů) ignoruje několik zákazů 

vjezdu a přijede až k rozkopané silnici a bagrům a pak se diví, že opravdu,              

ale opravdu neprojedou. Je mi smutno, když vidím, jak bezohledně a rychle jezdí   

(a bohužel i místní) řidiči po úzkých a nepřehledných silničkách Vepřku a Starých 

Ouholic. Takže prosím, vyjeďte vždy o pár minut dříve a buďte ohleduplní. Zdržení 

nějakých 4 - 6 minut na cestě do práce nebo na nákup by nemělo být důvodem 

k nervozitě a riskování. Děkuji. Věřím, že po prvním týdnu se také situace trochu 

zklidní. 

Pro zajímavost je níže tabulka vzdálenosti a doby jízdy všemi variantami. Trasa C   

je sice na kilometry delší než trasa B, ale bude stejně dlouhá časově, ale jistější, 

bezpečnější a ohleduplnější k místním. 

 Trasa od obecního 

úřadu Nová Ves na 

křižovatku do 

Nelahozevsi 

Vzdálenos

t km  

Doba 

jízdy 

Poznámka 

A Po II/608 3,1 km 4 minuty  

B Přes Vepřek a 

St.Ouholice 

4,6 km 8 minut Doba jízdy je za běžného provozu. 

Pokud tam potkáte autobus nebo 

nákladní auto, bude doba delší.  

C Přes Uhy a Podhořany 10,9 km 10 minut  

 

Dobývací prostor Nové Ouholice 

Obec Nová Ves podala kasační stížnost jako poslední možný prostředek proti 

rozsudku Městského soudu v Praze na stanovení dobývacího prostoru Nové 

Ouholice v prostoru „Na horách“.  



Nejvyšší správní soud bohužel označil naší stížnost za nedůvodnou a zamítl              

ji v plném rozsahu. Tím jsme vyčerpali všechny právní možnosti postupu obce proti 

stanovení dobývacího prostoru Nové Ouholice a tento prostor tedy je stanoven. 

Nyní mohou bránit tomuto záměru pouze vlastníci pozemků v tomto prostoru tím, 

že pozemky neprodají nebo nepronajmou k těžbě. Samozřejmě, že toto všechno 

neznamená, že se bude brzo těžit. V okolí jsou zatím nevytěžené pískovny a tento 

prostor je jako rezerva po vytěžení okolních pískoven. 

Slavnostní otevření dětského hřiště na Vepřku 

Ve středu 12. 6. 2019 jsme s paní místostarostkou Hakrovou a vedoucím 

technických služeb panem Richtrem slavnostně přestřihli pásku a otevřeli nové 

dětské hřiště na Vepřku. 

 

Považuji za správné vždy po dokončení nějakého projektu udělat malou oslavu       

s občany, poděkovat těm, kteří na něm pracovali a ten úspěch společně oslavit.     

A velký bonus dětského hřiště je nadšení a radost dětí. To jsem si fakt užil. Je také 

fajn, když se lidé sejdou, pohovoříme, sníme a vypijeme něco dobrého. Děti            

a rodiče se tam budou potkávat a přátelit už napořád. 

Otevření se zúčastnily asi dvě až tři desítky lidí všech generací. Děti si pohrály, 

maminky si popovídaly a starší vzpomínali, jak na tom místě byl kdysi podomácku 

vyrobený kolotoč. Povídali bychom dlouho, ale nakonec nás rozehnala bouřka. 

Moc děkuji paní místostarostce Hakrové za management tohoto projektu a panu 

Richtrovi a dalším za spoustu práce, která se zde odvedla. Já jsem jen objednal      

ty červené lavičky.  

Martin Exner, starosta 



VÝLUKA NA AUTOBUSOVÝCH 
LINKÁCH č. 466 a 496 

Z důvodu úplné uzavírky silnice II/608 v Nových Ouholicích  
dochází v termínu od 10. 6. do 12. 8. 2019 k výluce na autobusových  
linkách PID č. 466 a 496. Všechny spoje budou vedeny po objízdné  
trase přes místní části Vepřek a Staré Ouholice a to oběma  
směry.  
 

 
 

V souvislosti s objízdnou trasou dochází k prodloužení jízdní doby a tím k úpravě  
časů jednotlivých spojů.  

Jednotlivé výlukové jízdní řády najdete na webu obce nebo si je můžete 

vyzvednout na obecním úřadě.   

Podle podkladů od Ing. M. Soboty z dopravního úseku Integrované dopravy 

Středočeského kraje zpracovala Bohdana Tobiášková 



VOLBY DO EVR. PARLAMENTU  
Ve dnech 24. a 25. května proběhly volby do Evropského parlamentu. Jak dopadly, 

se podívejte níže. Pozitivní určitě je, že se voleb tentokrát zúčastnilo více než 

dvojnásobné množství občanů naší obce ve srovnání s volbami před 5 lety.            

Je vidět, že nás zajímá, co se děje kolem nás a že věříme, že věci se můžou měnit. 

Výsledky voleb za Novou Ves: 

 Voliči Vydané Volební Odevzdané Platné % platných 
v seznamu obálky účast v % obálky hlasy hlasů 

805 265 32,92 265 264 99,62 

 

Strana Platné hlasy 

číslo název celkem v % 

1 Klub angažovaných nestraníků 1 0,37 

2 Strana nezávislosti ČR 2 0,75 

3 
CESTA ODPOVĚDNÉ 
SPOLEČNOSTI 

1 0,37 

5 Občanská demokratická strana 29 10,98 

6 ANO, vytrollíme europarlament 7 2,65 

7 Česká str.sociálně demokrat. 10 3,78 

9 Komunistická str.Čech a Moravy 20 7,57 

10 Koalice DSSS a NF 1 0,37 

11 SPR-Republ.str.Čsl. M.Sládka 2 0,75 

16 Vědci pro Českou republiku 1 0,37 

17 Koalice ČSNS, Patrioti ČR 4 1,51 

19 PRO Zdraví a Sport 1 0,37 

21 Moravské zemské hnutí 1 0,37 

24 HLAS 9 3,4 

25 Koalice Svobodní, RČ 2 0,75 

26 Koalice STAN, TOP 09 32 12,12 

27 Česká pirátská strana 42 15,9 

28 Svob.a př.dem.-T.Okamura (SPD) 33 12,5 

30 ANO 2011 60 22,72 

31 Agrární demokratická strana 1 0,37 

37 Evropa společně 2 0,75 

39 Křesť.demokr.unie-Čs.str.lid. 3 1,13 

/Jsou uvedené strany, které získlay alespoň jeden hlas/ 

 



Rozdělení mandátů stranám za celou ČR: 

ANO: 6 

ODS: 4 

Piráti: 3 

STAN+TOP: 3 

SPD: 2 

KDU-ČSL: 2 

KSČM: 1 

Celorepubliková volební účast: 28,72% (v roce 2014: 18,2%). 

Volební účast Nová Ves: 32,92% (v roce 2014: 14,8%). 

Podle webu www.volby,cz zpracovala Bohdana Tobiášková, informační výbor  

 

MIŘEJOVICKÉ PŮLENÍ   

V sobotu 3. 8. se již po jedenácté sejdeme na hřišti v Miřejovicích, abychom si užili 

příjemný sportovní den. 

Miřejovické půlení je největší akcí pořádanou naším spolkem a jak název napovídá, 

skrývá v sobě hodně půlek. Každý rok probíhá přibližně v půli prázdnin, můžete     

si zaběhnout půlmaraton, méně zdatní minipůlmaraton, žízniví pivní půlmaraton 

nebo se alespoň zahlasovat ve slosovatelné anketě o Nejkrásnější Miřejovické 

půlky.   

Start hlavního závodu Miřejovického půlmaratonu je v 10 hodin. Registrovat         

se můžete na místě od 8:00 za 600 Kč nebo už nyní na www.mkmirejovice.cz        

za 450 Kč. Poskytujeme slevu čestným dárcům krve ve výši 20%. 

Na půlmaratonské trati je pro všechny běžce připraven dostatek občerstvovacích    

i osvěžovacích stanic a v cíli je pak čeká zasloužené občerstvení v podobě klobásy 

nebo sýru a točeného piva z Podřipského pivovaru. Samozřejmostí je i čerstvé 

ovoce.  

A kdo se necítí na sportovní výkony, může přijít fandit nebo jenom posedět             

s přáteli. 

Bližší informace získáte na tel. 732954232 a na www.mkmirejovice.cz. 

Za MK Miřejovice přeje všem klidné prožití prázdnin Dana Burianová 

 
 

http://www.volby,cz/
http://www.mkmirejovice.cz/


 

 



 



 



„Ten vepřecký mlýn, to je Bože mlýn, 

      z jednej strany voda hučí, z druhej strany vítr skučí, to je Bože - to je Bože - 

mlýn...“. Parafrázi na oblíbenou podlužáckou písničku (v originále „lanžhotský 

mlýn“) jsem si vypůjčil jako úvod k vyjádření obdivu manželům Linzerovým, kteří 

neuvěřitelným tempem a s obdivuhodným nasazením sil i prostředků zachraňují 

bez velké pompy jednu z nejhodnotnějších památek našeho regionu.  

Po tom, co jsme spolu s dalšími asi 40 účastníky prohlídky viděli v sobotu    

18. května, mi nikdo nevymluví, že někdy v „blízké“ budoucnosti nebude opět 

„voda hučet“ a roztáčet mlýnské kolo tohoto unikátního stavebního díla.  

   

Letošní, myslím, že už čtvrtá prohlídka v pořadí nás nadchla. Průvodcem nám 

byl jako obvykle nezištně sám pan majitel. Jeho znalosti, přehled, nadšení pro věc   

i kritický komentář k úskalím provázející toto snažení byly strhující. Ještě dlouho    

po akci samé mi chodily obdivné komentáře na adresu Linzerových - od party 

kronikářů a přátel historie z Ledčic, Vraňan, Spomyšle a Dolních Beřkovic, které 

jsem Linzerovým přeposlal. 

 Je neskutečné, jak pokročily vlastní záchranné práce. Vždyť novou střechu 

má již polovina mlýnice. Na zemi snesené krovy druhé půlky střechy nám poskytly 

možnost seznámit se s praxí a částečně s objemem záchranných prací dřevěných 

částí stavby. Některé konkrétní záchranné práce jsme mohli vidět ten den naživo – 

přímo nad námi odborníci pracovali na ukotvení jednoho ze štítů mlýnice. Manželé 

Linzerovi nám též umožnili přístup i do značné části rekonstruovaných prostor, 

které obývají. Kontrast mezi hotovým a tím, co na rekonstrukci čeká, nemohl být 



názornější. Prošmejdili jsme objekty mlýna i okolí, vyzpovídali majitele, vyměnili     

si názory. Krom jiného vzbudila zaslouženou pozornost i láhev z bývalého 

miřejovického pivovaru, která byla v mlýně nalezena a která se, jak předpokládám, 

stane součástí stálé výstavky dochovaných předmětů denního užití.  

Mezi účastníky prohlídky byla jako obvykle i řada pamětníků, kteří mají 

k mlýnu osobní vzpomínky -  jako děti mlýn navštívily ať již spolu s rodiči               

při vlastním mletí nebo i při jeho dalším užívání JZD po ukončení funkce mlýna      

na začátku šedesátých let minulého století. Každoročně se stává, že se řada     

z nich po letech až zde opět setká. Kdyby návštěvy mlýna neměly jiný účel,            

už tento samotný fakt dává smysl tuto akci organizovat. 

Pro letošní účastníky akce se podařilo díky pochopení pana faráře a zejména 

pak paní varhanice a kostelníka vyjednat „bonbónek na dortíku“: následnou 

prohlídku obou dalších našich kulturních památek- kostela a zvonice.  Zazněly 

zvony i varhany. Kdysi v našem 

kostelíku koncertoval malý Antonín 

Dvořák – nám na varhany zahrála 

paní varhanice a skladbu od Bacha    

i devítiletý Vláďa Vymětalík               

z Miřejovic.    

Na závěr i touto cestou děkuji 

ještě jednou všem zúčastněným, 

zejména pak manželům 

Linzerovým, kteří nám opět 

nezištně obětovali čas i své 

soukromí. Oběma současným 

správcům chodu kostela, přátelům 

kronikářům i všem, kteří svou 

účastí dali najevo, že jim není 

lhostejné, kde žijí a co se kolem 

nich děje. Chci věřit, že akci             

v podobném rozsahu, možná       

pod názvem „Den památek Nové 

Vsi“, dokážeme opět za rok zopakovat.   

Bruno Vognič, kronikář 
 



CO SE DĚJE VE ŠKOLCE? 
Pár dnů před koncem školního roku by se dalo odpovědět jednoduše, těšíme        

se na prázdniny. A je to tak, každý den mluvíme o tom, kam se kdo chystá               

a co ho v létě čeká. Celý rok nám uběhl rychle, byl naplněný společnými zážitky, 

akcemi i běžnými každodenními událostmi.  

Zima byla dlouhá a potrápila nás velkou nemocností nejen dětí, bacily nás zkrátka 

nechtěly opustit. První jarní sluníčko ale přineslo úlevu, všichni se začali pomalu 

zotavovat a brzy byla celá naše parta docela fit. Hned na začátku jara jsme             

se vydali vlakem do Planetária Praha na představení Anička a Nebešťánek, které   

se všem moc líbilo. Pro některé to bylo první seznámení s vesmírem, jiní                

se dozvěděli spoustu nových zajímavých informací. Vesmír děti zajímá a fascinuje, 

je to svět plný tajemství a fantazie.  

Na podzim jsme navštívili divadlo Lampion v Kladně a moc se nám tam líbilo. Bylo 

tedy jasné, že se tam určitě vrátíme. A podařilo se, při pohádce o Červené karkulce 

jsme se zasmáli, poučili a také trošku báli. Řekla bych, že u nás ve školce už všichni 

ví, že do divadla se chodí ve svátečním oblečení a dodržují se určitá společenská 

pravidla. Není to prostě den jako každý jiný, je to slavnostní událost. A tu jsme        

si užili i na divadelním představení v kulturním domě v Lužci nebo na besídce       

pro maminky. Ta byla u nás ve školce, děti pro maminky zatančily, zazpívaly.  Také 

vyrobily dárky a každý ho pak s velkou radostí předal své mamince.  A to děti umí, 

těšit se na to co přijde a pak si to užít naplno. Výlet do Kokořínských lesů                

to potvrdil.  

Stejně jako v loňském roce jsme se vydali za loupežníkem Klemperou. Viděli jsme 

skalní obydlí ve Lhotce u Mělníka a kolem hradu Kokořína jsme dojeli až do Horní 

Vidimi. A mezi Horní a Dolní Vidimí nás už čekala dobrodružná cesta za pokladem. 

Loupežníci Klempera a Breburda na nás zavolali ze skal a poradili nám, kde máme 

hledat. Splnili jsme řadu úkolů, pochutnali si na řízku i zmrzlině a našli jsme              

i poklad. Hluboké lesy nás ochránily před horkem a oběma loupežníkům jsme 

slíbili, že za rok zase přijedeme. Další horké dny jsme trávili většinou na zahradě, 

užívali jsme si stříkání z hadice, třešně a melouny. Jedno páteční dopoledne jsme 

se ale přece jen vydali na delší vycházku. Dostali jsme pozvání k prohlídce kostela 

na Vepřku spojenou i s malým varhanním koncertem. Spontánní potlesk dětí dal 

jasnou zprávu o tom, že se jim dopoledne líbilo. A líbilo je jim i na Rodinném dnu, 



kde předvedly svůj indiánský tanec. Čelenku i indiánské tričko si vyráběl každý sám 

a řekla bych, že to všem moc slušelo. 

Než odejdeme na prázdniny, tak ještě předškoláci přenocují ve školce a 28. 6.         

si společně s rodiči užijeme odpoledne „Hurá na prázdniny“. Budeme tvořit, 

soutěžit, opékat buřty a užívat si společný čas. Během léta se bude ve školce pilně 

pracovat a opravovat. V září musí být všechno připraveno. Ale o tom zase              

až na podzim. 

Užijte si ve zdraví a dobré náladě letní dny. 

Za všechny z mateřské školy napsala a přeje Martina Srncová 

RODINNÝ DEN 
V pořadí čtvrtý Rodinný den se v Nové Vsi konal v sobotu 15. června. Jako už snad 

každý rok bylo vedro, které bylo díky rozprašování vody a několika stanům 

snesitelnější. Sešla se nás spousta od úplně nejmenších dětí v kočárcích                  

až po seniory. 

   

O zahájení akce se po úvodu pana starosty postaraly svými vystoupeními děti 

z naší mateřské školy a ledčické základní školy. A sklidily zasloužený potlesk            

za statečnost vystupovat před tak velkým publikem! 

     



Následovala velmi akční ukázka zásahovky Středočeského kraje – viděli jsme zásah 

psa na figuranta. 

 

Chlapi ze zásahovky jsme si pak otestovali při populárním přetahování lanem. 

Snažili se, ale naši muži a chlapci byli v převaze a nedali jim moc šancí. Došlo 

samozřejmě i na přetahování mezi jednotlivými částmi obce a pořadí bylo 

následující: Nová Ves 4 vítězství, Staré Ouholice 3 vítězství, Vepřek 2 vítězství         

a Nové Ouholice 1 vítězství. 

   

Poté byl Pepovi Burianovi předán pohár za vítězství v Novoveském sekáčovi. 

Nechyběla výzva pro ženy, aby se příští rok také zúčastnily – tak jsme zvědavi . 

Kolem třetí hodiny zahájili svůj turnaj fotbalisté a ve vedru statečně hráli            

přes 2 hodiny s následujícími výsledky: 

1. místo: Nová Ves, 2. místo: Vepřek, 3. místo: Staré Ouholice a 4. místo: 

Miřejovice.  



     

Mezitím se rozběhly dětské soutěže o ceny. Připraveno bylo devět stanovišť          

se sportovními, vědomostními i logickými úkoly. Děti si pak za nasbírané body 

vybraly odměny a dostaly nanuka. 

 

     



 

Během celého odpoledne byl k dispozici jako vždy popcorn, pečení od seniorů        

a Okrašlovačů, skákací hrady, zdobení technikou airbrush a občerstvení v bufetu. 

  

Vrcholem celého odpoledne byla velmi osvěžující hasičská pěna, do které zapluly 

všechny děti, neodolali i někteří dospělí.  

   

Doufáme, že jste si Rodinný den parádně užili! 

   

Děkujeme všem, kteří přiložili ruku k dílu a s organizací celého odpoledne nám 

pomohli! 

Za kulturní výbor Bohdana Tobiášková 



TJ SOKOL NOVÁ VES ZVE 
 13. července 2019 se uskuteční na našem hřišti vzpomínkový zápas                   

na dlouholetého hráče JIŘÍHO JANSU: STARÁ GARDA NOVÁ VES – FOTBALOVÝ 

VÝBĚR HVĚZD 
      27. - 28. července uspořádáme 1. ROČNÍK MEMORIÁLU JIŘÍHO JAKOUBKA.  

Začátek utkání: sobota v 15 hodin a v 17 hodin, neděle v 15 hodin o 3. místo, 

v 17 hodin o 1. místo.  

Za TJ Sokol srdečně zve všechny fanoušky Jaroslav Kratochvíl   

BRIGÁDA NA NOHEJBALOVÉM 
HŘIŠTI  

Nohejbalová sezóna již začala, ale tuto sobotu 25. května se sešlo sedm nadšenců 

na brigádě, chopili se nářadí a společně upravili antukové hřiště za hospodou         

U hasiče. Dohromady na hřiště přesunuli na čtyři kubíky antuky. Hřiště dostalo 

nový povrch a zbavili jsme se nehezké haldy vedle autobusové zastávky.  

Tak ještě chvíli potrénujeme a může se uskutečnit první letošní nohejbalový turnaj. 

Nohejbaloví nadšenci děkují panu Vanclovi za ochotu přistavit kontejner a převézt 

antuku z Kralup i obecnímu úřadu za proplacení faktury.  

  

 

Teď jde jen o to, aby se hřiště řádně udržovalo a hlavně využívalo ve prospěch 

všech, kteří mají rádi pohyb a nohejbal. 

Sportu zdar! Jirka Vykus 

 



Nové kolo fotosoutěže Vesnický 
fotograf je v plném proudu, 
tentokrát na téma:  

MOJE NEJMILEJŠÍ 
MÍSTO V NAŠÍ OBCI 

 

Fotografie posílejte do 31. srpna na adresu: zpravodaj@nova-ves.cz.  Každý 

fotograf se opět může zúčastnit s max. 5 fotografiemi z naší obce. V září proběhne 

hlasování o nejlepší snímek na webu obce a v sále úřadu. Těšíme se na objevy 

zajímavých míst a pohledů na ně v naší obci! 

Za informační výbor Bohdana Tobiášková 

SPOLEK SENIORŮ INFORMUJE 
Naše pravidelná schůzka 13. června měla obvyklý průběh. Bohužel se nás, 

možná v důsledku značných teplot spolu s omezenou průjezdností místních 

komunikací, sešlo o něco míň než obvykle. O to víc dobrot přinesených oslavenci 

na každého z přítomných zbylo. 

Jako velmi zdařilé jsme oprávněně hodnotili obě akce, které jsme 

organizovali. Ať již šlo o návštěvu vepřeckého mlýna, za což vděčíme zejména 

manželům Linzerovým, s následnou prohlídkou kostela a zvonice, kterou nám 

umožnili paní varhanice a pan kostelník.  

Nadšeni jsme byli též z návštěvy hradu a obce Lokte. Hrad ve správě města             
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plný atrakcí (včetně pověstného meteoritu) stojí za vidění, nám jej představil 

průvodce, na kterého naše dámy dodnes rády vzpomínají. Obec Loket                 

nám představila příjemná paní průvodkyně a bylo co obdivovat. Ať již šlo o sbírku 

lázeňských pitítek - největší na světě, minipivovar, zajímavé stavby nebo místa 

spojená s pobyty Goetheho včetně vyhlídky, kde dostal pověstné „kopačky“          

od matky Ulriky. 

 

   Svoje plány máme i na letní měsíce. Nejbližší akcí bude návštěva zámku 

Zbiroh 19. června. V červenci a srpnu vyjedeme na tematické výstavy vlakem       

do Prahy, a to ve dnech 24. července a 14. srpna. Příští členskou schůzku 

plánujeme 12. září, kde se dohodneme na podrobnostech zářijového poznávacího 

zájezdu, který předpokládáme vést na zámek Kozel a do jeho okolí 25. září.  

Předseda Spolku seniorů Nová Ves Bruno Vognič 

Turistický klub KUDYKAM 
Tradičně první neděli v měsíci se sešlo třináct novoveských turistů, aby v milé 

společnosti potrápili paty a přitom poznali pár míst v nedalekém okolí.  

Zaparkovali jsme na rozlehlé návsi hned u kostela ve vesničce Vetlá. Ještě            

než odbyla desátá a vydali jsme se na cestu, stihli někteří doplnit zásoby v místním 

konzumu. Pohodlnou silničkou lemovanou mladou lipovou alejí jsme opustili 

Vetlou, minuli malebný hřbitůvek a po úpatí kopce Sovice směřovali k Hoštce.  



Slunce na vymetené obloze se zatím pěkně rozpálilo, takže jsme s potěšením 

zapadli do stínu lesíka a využili ho k drobnému občerstvení. Posilnění a osvěžení 

jsme už během chvilky vstupovali do městečka Hoštka. Obhlédli jsme bydlení          

v nové čtvrti, ovšem víc nás zaujala řada historických sklepů vyhloubených              

v pískovci. A na nás, co jsme z Moravy, z nich dýchla vzpomínka na rodný vinný 

kraj. 

 

Zdolali jsme polovinu trasy a bylo načase odlehčit batohům od všech těch řízků, 

buchet a pamlsků. A co pochybělo, poskytla sámoška Labyrint. 

Po vyprázdnění zavazedel jsme ladně vystoupali ulicí K vinici a dostali se k Labským 

vinicím Lobkowiczkého zámeckého vinařství a na vyhlídku z labské terasy.             

Ta panoramata… Meandry řeky Labe, Brzánky, Račice, jez ve Štětí, Říp i zámek        

v Mělníku. Pak už zbývalo projít vinicemi a napojit se zpět na známou silničku          

s alejí. Dnešní turistický kruh se uzavřel. Prošli jsme zas kousek našeho kraje, 

trošku víc se sblížili a příjemně znavení jsme se mohli rozloučit. 

Na viděnou příště, turistice zdar! Rekapitulkace: 13 výletníků, z toho dvě děti, 

jeden kočár a dva psi. 

Na příští výlet se vydáme 4. srpna na Kokořínsko.  

Pavel Srnec, za Turistický klub Kudykam 



CO NEVÍM, NEPOVÍM: 
- První červnové dny nabídly nevšední příležitost k návštěvě fotovoltaických 

elektráren, mezi nimi i naší vepřecké.  Taková příležitost se nenaskytne často. Měli 

jsme sice jiný program, ten ale bylo možné, na rozdíl od prohlídky elektrárny, 

přeložit. Neprohloupili jsme. Správce areálu nás provedl nejzajímavějšími částmi 

elektrárny a ochotně odpověděl na všechny zvědavé otázky. Bylo nám umožněno 

podívat se, kam jsme chtěli. Do velína, mezi obří fotovoltaické panely,                    

na pozorovací stanoviště, do hangáru se servisní technikou... Bezprostřední 

možnost „ohmatat si“ a projít se mezi zařízeními elektrárny, to je něco úplně 

jiného, než se na areál dívat přes plot - úplně jiná perspektiva a zážitek. Mimo jiné 

jsme se dozvěděli, že obsluha vedle vepřecké elektrárny souběžně obsluhuje 

dalších devět elektrárenských objektů,  že okamžitý největší výkon elektrárny není 

v parných letních dnech, ale v zimních měsících při modré obloze a bílých mráčcích 

i to, že elektrárna dokonce někdy za nepříznivých povětrnostních podmínek 

„vyrábí“ záporné hodnoty a ztráty v el. síti musí nahradit. Děkujeme velice.  

Překvapivě jsme na prohlídce byli ten den sami. Podle sdělení pana správce nebyl   

velký zájem v žádném z návštěvních dnů, šlo o jednotlivce. Nabízí se otázka, proč 

tomu tak bylo. Nevěřím, že pro nezájem. Mám dojem, že věc nebyla dost 

publikována.  My jsme se o akci dozvěděli z televizních zpráv, kde mezi několika 

vyjmenovanými elektrárnami zazněl i název té naší. Akce se bude opakovat – 

bohužel až za rok.   

- Potěšitelné i varující.  Statistická čísla nebývají zrovna příjemným čtením.          

Ta, která byla zveřejněna na titulní stránce v Lidových novinách dne 9. června,     

mě navedla k tomu, že se o ně podělím, už proto, že jsou jednoznačně pozitivní. 

Autoři článku vycházeje z mezinárodní studie o zdraví a životním stylu školáků 

tvrdí, že se v České republice podařilo dosáhnout stavu, kdy se děti odvracejí       

od alkoholu a cigaret. V tomto ukazateli jsme nejlepší na světě. Dokládají to čísly. 

Jestliže se ještě v roce 2002 jednou týdně napila alkoholu více než třetina dětí       

ve věku od 11 do 15 let, dnes je to 17%. Děti také méně kouří. V roce 2010 kouřilo 

přes 20%, dnes v průměru 11%.  

Aby radosti nebylo přespříliš, v témže článku je též zmínka o rapidním nárůstu pití 

energetických nápojů dětmi. Je zjištěno, že každé desáté dítě vypije denně až dvě 

plechovky. Řada z nich je pije místo snídaně, případně svačiny. Tyto nápoje, které 

jsou pro dětský (nejen dětský) organismus naprosto nevhodné, zatěžují 



kardiovaskulární systém a ovlivňují pozornost dětí.  Do jisté míry jsou                         

i za varováním, proč čtvrtině chlapců a šestině dívek hrozí obezita.  

Autoři článku spekulují o tom, nakolik mají rodiče představu o tom, jak se jejich 

potomci během dne stravují. Alespoň jedno jídlo během dne v rodinném kruhu     

je výsadou pouhých 18% patnáctiletých.  

Dovoluji si spekulovat, že výše uvedená fakta do jisté míry platí i u nás v obci. 

Množství odhozených obalů od energetických nápojů a svačin, které neomylně 

moji psi nalézají kolem silnic, mě k tomuto opravňují.  

B. Vognič, kronikář 

ENERGETIČTÍ ŠMEJDI 

Možná se někomu z vaší rodiny (či přímo vám samotným) stalo, že vám zavolal      

či vás osobně navštívil někdo, kdo se vydával za kontrolora cen energií a sliboval, 

že zařídí levnější plyn (elektřinu). Tito agresivní překupníci loví klienty pro svoje 

spřátelené dodavatele energií a cílí přitom hlavně na starší lidi - proto                     

se  pro ně vžilo označení energetičtí šmejdi. Jejich útoků prudce přibývá. 

Ministerstvo průmyslu a obchodu již situaci začalo řešit - představilo návrh zákona: 

překupníci budou evidováni, "energošmejdi" trestáni, lidé dostanou více šancí 

nechtěné smlouvy rušit. Smutné je, že oklamanými bývají zejména senioři, kteří 

jsou méně odolní a snadněji podléhají léčkám. 

Překupníci vytvářejí falešný dojem, že lidé mají nárok na levnější elektřinu a plyn, 

že jim to stávající dodavatel zatajil. Hned nabízejí řešení: aukci nebo výběrové 

řízení, které údajně zajistí levnějšího dodavatele. Prodejci obvykle smlouvy 

uzavírají s tím, že se pak automaticky prodlužují. Klientům jsou nastaveny tak 

krátké výpovědní lhůty, že lidé nemají šanci výpovědi stihnout a automatickému 

prodloužení zabránit. Často jsou zákazníkům vnucovány "dárky" (např. LED 

žárovky), ale v okamžiku, kdy dotyčný chce smlouvu vypovědět, prodejce požaduje 

za dárky zaplatit přemrštěnou cenu, jinak vyhrožuje exekucí. 

Opakujte svým blízkým, kteří jsou seniorského věku, ať zbytečně nikomu nic 

nepodepisují, pokud je někdo navštíví, ať dotyčného slušně vyprovodí s tím,          

že se musí poradit s rodinou. Lákavá slovíčka "elektrošmejdů" o tom, že člověk 

ušetří, se nezakládají na pravdě a uzavřená smlouva jen provětrá peněženku. Takto 

zbytečně vyhozené peníze by se daly jistě využít efektivněji. 

Zpracovala Mariana Jelínková 



ZAPLETAČKY 
Pocházám z dědiny, kde až tak do šedesátých let šecí 

chodili v kroji. Jak ve všední deň, tak o svátkách.         

Po celou školní docházku sme my žákyně měly sukňu, 

jupku, zástěru a na hlavě šátek. V sukňách jsme            

aj cvičily, skákaly sme aj skok vysoký. Učitelé byli na 

mrtvicu. A mlúvili sme nářečím, to sa také učitelom 

nepodařilo změnit. 

Dyž sme vyšly školu, začaly sme chodit v svátečním 

kroji, najprú na církevní slavnosti a potom aj k muzice. 

Podlužácký kroj patří mezi najpěknější. Převládá bílá 

výšivka na fěrtochách, rukávcách, obojkách, šnurkách. 

Chodí sa buď v rožkách – to je taký čepec z tvrdého 

papíru potahnutý červeným brokátem ozdobený 

malovanýma mašlama nebo ve věnci z drobných 

umělých kvítkú, nebo zvlášť sváteční je čepec – rúža. 

K temu patří krásný, ale složitý účes – vpředu „na zahrádku“, vzadu je upletený 

„koš“.  

My sme všecky nosily copy až do pasu a před svátky sme sa chodily česat 

k zapletačkám – tetkám, co to uměly zaplétat. Bylo to složité a uplést taký účes 

trvalo několik hodin. Vlasy sa namastily olejem, aby pěkně ležaly na hlavě. Vpředu 

zapletačka  sčesala vlasy do čela, asi tak na 5 cm. Po obvodu plétla copánek, 

z kerého jehlicú vytahovala cangličky. Nekerá plétla „na drobno“, nekerá 

vytahovala cangličky větší. Uměním bylo, 

aby zahrádka lemovala obličej a nigde 

neodstávala. Potom naplétla ozdobné 

copánky kerýma sa obtočila učesaná část 

nad cangličkama. Ostatní vlasy sa vzadu 

stahly do uzlu, z kerého zaplétačka upletla 

čtyry díly široké kolem 10 cm. Pletla 

podobně jak sa tká, nebo sa plete prútěný 

koš. Tyto pruhy sa upevnily na hlavu – dva 

po obvodu, dva na dýnko. Rožky                  

sa připevnily k účesu jehlicama 



s ozdobnýma skleněnýma kuličkama. Negdy sme jezdily aj do súsedních dědin 

k zaplétačkám, lebo děvčat bylo hodně a zaplétání bylo pracné, tož aby sme byly 

zapletené všecky.  

Potom ale začaly děvčata jezdit do škol, a to vyžadovalo, aby chodily „za paničku“ 

v sukni a halence. A začaly si aj střihat vlasy. První sa u nás ostřihala Anča 

Červenková – šla na ekonomku do Hodonína. To byla tak nevídaná věc, že my, jako 

děcka sme sa střídali u jejich vrát, aby sme sa podívali dírú po vypadlém suku jak 

Anča krúžlá erteple a má ostřihanú hlavu. A protože časem tých ostřihaných 

děvčat bylo čím dál víc, skončilo málem aj zaplétání. Nebylo z čeho zaplétat            

a děvčatom z rožkú trčala trvalá ondulace. No moc pěkné to teda nebylo. Dnes      

sa to naštěstí vyřešilo. Sice také nic moc, ale pořád lepší, než ta strašná trvalá. 

Zaplétačky sa naučily zaplétat zahrádku z ustřihlých vlasů na stuhu, kerá sa uváže 

kolem hlavy a koš také ide uplést. Je to jakž tak zachráněné.  

Účes u kroja je ošemetná věc. Dobře sú na tem děvčata v kyjovském, horňáckém 

nebo hanáckém kroji, ke kterým patří šatky. Ostatní sú oblečené v pěkných 

krojách, ale na hlavách majú účesy, keré celkový dojem dokážú hodně pokazit. 

Vidíme to třeba u zpěvaček dechovek a cimbálek. Myslím, že by sa občas měly      

na sebja podívat kritickým okem.  

V bojanovském nářečí vzpomínala Josefka Jordánová           

 

 
 



KLÍŠŤATA 
Klíšťata jsou přenašečem sedmi onemocnění. Nejčastěji lymské boreliózy, která      

se léčí antibiotiky, a encefalitidy, proti níž je možná ochrana jen očkováním. S tím 

je možné začít i nyní. Vakcinaci provádí praktický lékař či očkovací centra. 

Klimatické změny, přemnožená zvěř či jiný životní styl lidí, kteří tráví víc času venku 

a při sportu - to jsou tři základní důvody, proč od 90. let minulého století přibývalo 

nemocných klíšťovou encefalitidou. Tato nemoc vede asi u 1/4 lidí k trvalým 

následkům (obrna horních končetin, chronická bolest hlavy, poruchy koncentrace). 

Klíšťovou encefalitidou se u nás v loňském roce nakazilo 712 lidí (nejvíc v EU). 

Tento údaj ale nezahrnuje všechny nemocné - laboratoře dokáží diagnostikovat 

jen druhou fázi nemoci - ta je závažnější, projevuje se silnými bolestmi hlavy, 

zvracením, ztuhnutím šíje, horečkami. První fáze připomíná stav podobný chřipce. 

Jedinou možností, jak zánětu mozku bránit, je očkování. Ideální je s tím začít           

v chladných měsících, kdy klíšťata nejsou aktivní. Vakcinace se skládá ze tří dávek   

v průběhu jednoho roku, první přeočkování po třech letech, následně po pěti.      

Již po druhé dávce má člověk 95% imunitu. 

Mnoho lidí se začne o očkování zajímat až v době vysoké aktivity klíšťat. Je možné 

aplikovat "zrychlené" očkování - počáteční intervaly mezi dávkami jsou kratší 

(druhá dávka se aplikuje dva týdny po první). Člověk se musí v této dobře velice 

dobře chránit. 

Jedna dávka vakcíny vyjde na 900 – 1 100 Kč, některé zdravotní pojišťovny            

na ně přispívají. 

Správné odstranění klíštěte: 

- Klíště potřeme dezinfekčním roztokem s obsahem alkoholu a necháme 3-5 minut 

působit. 

- Nejlépe tenkou pinzetou uchopíme co nejtěsněji u kůže. Pomalu a vytrvale 

táhneme (případně mírně vikláme). 

- Nedráždíme olejem, nevytáčíme po ani proti směru hodinových ručiček. 

POZOR - Riziko kontaminace a infekce hrozí i při odstraňování klíšťat ze zvířat!!! 

Zpracovala Mariana Jelínková 

 

 



KALENDÁŘ AKCÍ  
V OBCI V ROCE 2019 

 

  

13. 7.  Vzpomínkový zápas na Jiřího Jansu - fotb. hřiště Nová Ves 

24.7.  Tematický výlet vlakem do Prahy se Spolkem seniorů 

27. - 28. 7.  1. ročník Memoriálu Jiřího Jakoubka - fotb. hřiště Nová Ves 

3. 8.  11. Miřejovický půlmaraton 

4. 8.  Výlet Turistického klubu - Kokořínsko 

5. 8.  Zasedání zastupitelstva obce - od 17 hodin v sále OÚ 

14.8.  Tematický výlet vlakem do Prahy se Spolkem seniorů 

31. 8.  Quatrotriatlon - Miřejovice 

31. 8.  Novoveský úprk 

1. 9.  Výlet Turistického klubu 

9. 9.  Zasedání zastupitelstva obce - od 17 hodin v sále OÚ 

12. 9.  Schůzka Spolku seniorů - od 14 hodin v sále OÚ 

21. 9.  Novoveské posvícení – od 14 hodin na návsi v Nové Vsi 

25. 9.  Zájezd Spolku seniorů - zámek Kozel a okolí 

6. 10.  Výlet Turistického klubu 

14. 10.  Zasedání zastupitelstva obce - od 17 hodin v sále OÚ 

3. 11.  Výlet Turistického klubu 

11. 11.  Zasedání zastupitelstva obce - od 17 hodin v sále OÚ 

17. 11.  Oslava 30 let sametové revoluce 

30. 11.  Adventní slavnosti 

1. 12.  Výlet Turistického klubu 

9. 12.  Zasedání zastupitelstva obce - od 17 hodin v sále OÚ 

24. 12.  Štědrodenní setkání u zvoničky 
 


